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SMOLIVECKÝ 

MĚSÍČNÍK 
 měsíčník obcí Mladý Smolivec, Starý 

Smolivec, Radošice, Budislavice a Dožice

Brigáda nás "basketbalistů" 

V pátek 6. 5. 2011 jsme se všichni, kteří aktivně 

hrajeme basketbal, sešli na hřišti ve Starém Smolivci.  Jan 

Spour nám rozdal úkoly a všichni jsme se na ně vrhli 

s chutí a bez řečí. Bylo potřeba natřít lavičky černou 

barvou na tenisovém kurtu a celý kurt zamést. Také jsme 

byli ujištěni, že druhý koš na kurtu opravdu postaví 

a bude nám plně k dispozici. Z toho 

jsme měli všichni velikou 

radost. Druhý víkend už 

tam koš opravdu stál 

a byl připraven na naše 

skotačení a také na náš 

basketbalový "um". 

Podle mě je mnohem 

lepší hrát venku, nežli 

uvnitř, v tělocvičně. 

Akorát nám to proklaté 

sluníčko pořád svítilo do 

očí, takže házení na jeden koš 

(shodou okolností na ten nově 

nainstalovaný) bylo ztížené. A také to 

horko nám opravdu lezlo na mozek. Jen mě zajímá, jak 

budeme vypadat, když takhle budeme hrát celé léto. 

Myslím si, že z nás maminky a tatínkové opravdu 

nebudou mít radost. 

Aneta Slavíčková 

Z obsahu: 

 HRY BEZ 

HRANIC 2011 

 Mladosmolivecká 

hospoda v novém 

 Pálení čarodějnic 

v našich obcích 

 Brigáda 

„basketbalistů“ 

 Vtipy 

 NOVĚ křížovka 

 Dotazníky našich 

fotbalistů 

 Články od 

organizace MAS 

sv. Jana z 

Nepomuku  
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HRY BEZ HRANIC 

Určitě většina čtenářů našeho plátku ví, 

že se už několik let konají Hry bez hranic. Letos 

se budou konat ve Starém Smolivci! Ráda bych 

Vám připomněla, jak to v jednotlivých letech 

probíhalo. 

Zajímá Vás, proč vlastně tyto hry vznikly 

a co to je? První hry bez hranic se konaly v roce 

2007 v Kasejovicích. Nápad vzešel z Kasejovic, 

kde se ženy sportovkyně dohodly, že uspořádají 

soutěž  mezi obcemi.  

Organizátoři akce se nechali inspirovat 

hrami, které původně pocházejí z Francie. Je to 

soutěž mezi družstvy šesti obcí a pořádá se to pro 

dobrou spolupráci obcí a občanů těchto obcí. 

Soutěžilo se v rozmanitých disciplínách, které 

vždy alespoň názvem souvisely s Kasejovicemi 

a okolím. Diváci se tak mohli podívat na 

napínavou plavbu Kopřivnickým potokem, 

těžbu petroleje z kasejovických sklepů nebo 

pro Kasejovice tradiční rýžování zlata.  

Na zúčastněné čekaly lákavé ceny, jako prasátko, 

uzená kýta nebo metrový salám. Na stupni 

nejvyšším stanul nakonec tým z obce Nezdřev, 

který získal putovní pohár her a vylosoval obec 

Hradiště jako další místo pořádání II. ročníku 

soutěže Hry bez hranic. Ostatní týmy se umístily 

v následujícím pořadí 2. Mladý Smolivec, 

3. Hradiště, 4. a 5. Kasejovice, 6. Oselce. Akci 

navštívilo kolem pěti set lidí, kteří si chválili 

především výbornou organizaci her a originalitu 

disciplín. 

Hry bez hranic 2008 
Pod záštitou Obce Hradiště uspořádala skupina nadšenců II. ročník soutěže Her bez 

hranic v sobotu 28. 6. 2008. Soutěžního klání se zúčastnilo opět šest týmů: Hradiště, Oselce, 

Mladý Smolivec, Nezdřev, Kasejovice a Chanovice. Soutěžilo se v těchto šesti disciplínách: 

Těžba dřeva ve Vrchu, Nošení vody do kaverny, Jak upytlačit rybu, U kováře Lehečky, Cesta 

do mlýna, překvapení na konec - skládání puzzle. Díky sponzorům čekaly na soutěžící lákavé 

ceny jako např. manipulační schůdky, protiskluzové podložky, potahy na žehlicí prkna 

a různé druhy uzenin. Na stupni vítězů stanulo družstvo Mladého Smolivce, které získalo 

putovní pohár a zároveň vylosovalo obec Chanovice jako pokračovatele III. ročníku Her 

bez hranic. Na druhém místě se umístily Chanovice, na třetím Oselce, na čtvrtém Nezdřev, 

Hradiště na pátém a Kasejovice poslední na šestém místě. 
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Hry bez hranic 2009 
Třetí ročník Her bez hranic, tentokrát pořádaný v Chanovicích, se konal 20. 6. 

Zástupci našich obcí v čele se starostkou Evou Kubovou nám nejen neudělali ostudu, ale 

doslova všem vytřeli zrak. Po celodenním klání zvítězili a získali putovní pohár, už podruhé. 

Hry bez hranic 2010 
Čtvrtý ročník soutěže Hry bez hranic pořádala obec Nezdřev. Družstvo Mladého 

Smolivce přijelo do Nezdřeva obhájit loňské vítězství. To se bohužel nepodařilo. Nakonec 

skončilo na třetím místě. Ale nevadí, letos budou naši na domácí půdě a my pevně doufáme, 

že zvítězí. 

Hry bez hranic 2011 
I letos se setkáme s týmy z Kasejovic, Chanovic, Nezdřeva, Hradiště, Oselec a 

samozřejmě s našimi favority z našich vesniček. Soutěžící budou bojovat o vítězství v šesti 

soutěžích. Samozřejmě jsme pro Vás zjistili, v čem se bude soutěžit. Jak už jsme psali, 

soutěže by měli být alespoň minimálně spjaté se vsí, ve které se pořádají, a proto se setkáme 

s těmito soutěžemi: Třemšínský poklad, Stanování v Brdech, Smolivecké dostihy přes 

překážky, Výlov mušlí říčních, Není kráva jako kráva u nás v JZD a PUZZLE. 

A co na letošní vítěze čeká? Hodnotné ceny, pro prvního putovní pohár, pro ostatní 

medaile a spousta darů. 

Přijďte proto fandit a podpořit náš tým. Těšit se můžete na mnoho zábavy, 

občerstvení, točenou zmrzlinu. Večer se těšte na taneční zábavu pod širým nebem přímo na 

hřišti, k poslechu bude hrát kapela ASFALT. Všechny srdečně zveme. 

Veronika Straková  

Hospoda – Mladý Smolivec 
Jistě spousta z vás ví, že v hospodě v Mladém Smolivci proběhla spousta změn. Proto 

mi to nedalo a došla jsem se zeptat přímo naší nové hostinské Kateřiny Markové. Takže 

hospoda se slavnostně otevřela v sobotu 7. 5. v 18.00 hodin. Celá předělaná a se vzorně 

připraveným občerstvením, které čekalo na všechny zvědavé návštěvníky. Celá příprava a 

přestavba hospody byla prý narychlo, takže se Kateřina, jak sama říká, ani moc nerozmýšlela, 

zda hospodu převezme, nebo ne. Na otázku: Za jakým účelem jste hospodu převzala, 

odpověděla takto: „No mám vystudovanou hotelovku, babička s dědou měli taky hospodu a 

ve Smolivci jsem ráda, takže to bylo jasné.“ Rozhodně však na práci není sama, prý jí hodně 

pomáhají rodiče. Pochopitelně jsem se také zeptala, jaké má plány do budoucna – Prý o tom 

moc nepřemýšlí, co bude, bude. A na mou poslední otázku – „Myslíte si, že vám nadšení pro 

naši hospodu vydrží dlouho?“ s úsměvem odpověděla: „Myslím si, že určitě, moc mě to tu 

baví.“  

Na závěr bych chtěla předat poděkování všech štamgastů, za opravu a znovuotevření, 

jež proběhlo v rekordním čase a proměna byla značná, ale také za vzornou obsluhu a stálý 

úsměv na tváři. Ale také děkuji i za sebe, že Kateřina podstoupila můj „výslech“ a na všechny 

mé otázky odpovídala vždy s úsměvem a radostí. 

Karolína Černá 



ČERVEN 2011  Číslo 9; ročník I 

4 

 

Přihlášené projekty v rámci VI. Výzvy MAS 

V 19. kalendářním týdnu probíhal v kanceláři MAS ve Spáleném 

Poříčí příjem projektů v rámci VI. Výzvy. Celkem bylo zaevidováno 9 

projektů s požadavkem na dotace ve výši 3.228.245 Kč. Více ve článku ... 

Největší zájem, co se součtu požadovaných dotací týče, vzbudilo historicky podruhé 

vyhlašované Opatření 1. 1., zaměřené na obnovu historického dědictví regionu. Zde je převis 

požadované dotace oproti alokované částce bezmála jeden milion korun. Poprvé bylo možné 

podávat projekty na movité památky, čehož využil jeden žadatel. I když „jedna vlaštovka jaro 

nedělá“, třeba alespoň inspiruje další zájemce s podobnými projekty. Pozitivním impulsem je 

i zájem podnikatelů v rámci opatření 4. 11., zaměřeného na Rozvoj tradičních řemesel a 

drobného podnikání. Zato ostatní dvě vyhlašovaná podnikatelská opatření, tedy 4.9. 

Diversifikace činnosti zemědělských subjektů a 4.10. Výroba, prodej a propagace 

regionálních produktů, zůstala zcela bez odezvy. Opatření 4.10. dokonce již podruhé v historii 

MAS a je otázkou, zda bude vyhlášeno ještě někdy do budoucna, nebo dojde k jeho zrušení.  

V Opatření 2.4. Vzdělávání, informovanost a volnočasové aktivity zaregistrovala 

kancelář MAS celkem 3 projekty. Ty, které dostanou od MAS zelenou ke své realizaci, 

přinesou v rámci území kromě technických řešení také spoustu nových a netradičních 

inovativních prvků. 

Tři žadatelé donesli své projekty poslední možný den, tedy v pátek třináctého. Naštěstí 

pro ně jsou principy MAS nastaveny rovnoměrně a nediskriminačně a tak smolný pátek v 

rámci hodnotících kritérií nezahrnují. Oproti tomu proběhne tradiční administrativní kontrola 

přijatelnosti projektů pracovníky kanceláře MAS. Bude ověřeno, zda všechny projekty splňují 

tzv. „kritéria přijatelnosti“. Na základě zjištěných skutečností rozhodne Programový výbor o 

postoupení přihlášených projektů Výběrové komisi MAS. Její verdikt bude muset ještě 

posvětit Programový výbor a Valná hromada, složená rovněž ze zástupců území MAS, tedy 

obyvatel žijících či působících na Nepomucku či Spálenopoříčsku. Konečný verdikt bude 

znám zhruba 21. června letošního roku a zveřejníme ho nejen na našich stránkách 

www.mas.nepomucko.cz , ale také např. v regionálním tisku. 

Úspěšné projekty pak podstoupí ještě administrativní kontrolu našich nadřízených 

orgánů, tedy Státního zemědělského intervenčního fondu, potažmo Ministerstva zemědělství. 

K podpisu dohod o poskytnutí dotace by mělo dojít v listopadu letošního roku. 

Přehled přihlášených projektů, s vyčíslenými celkovými výdaji a požadovanou dotací, 

uvádíme v následující tabulce: 

Opatření 1.1. Obnova dědictví regionu  
  Žadatel Projekt - název Celkové výdaje Požadovaná dotace 

Ing. Jiří Tetzeli 
Vybudování výstavní expozice 
lidových krojů oblasti jižního 
Plzeňska 672 000,00 448 000,00 

Římskokatolická farnost 
arciděkanství Nepomuk 

Rokoko nejen pro oko - 
záchrana milečských varhan 548 900,00 494 010,00 

Římskokatolická farnost 
Spálené Poříčí 

Rekonstrukce fasád objektu 
fary č.p. 4 v Těnovicích 610 686,00 549 617,00 

  1 831 586,00 1 491 627,00 

http://www.mas.nepomucko.cz/
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Opatření 2.4. Vzdělávání, informovanost a 
volnočasové aktivity 

  Žadatel Projekt - název Celkové výdaje Požadovaná dotace 

Obec Vrčeň Učíme se jeden od druhého 519 450,00 389 580,00 

Město Spálené Poříčí 
Naše školka pod novou 
střechou 571 643,00 404 913,00 

MONTEVERDE, o. s. 
VZDĚLÁVACÍ SEMINÁŘE PRO 
ROZVOJ REGIONU - I. ETAPA 459 000,00 425 500,00 

  1 550 093,00 1 219 993,00 

Opatření 4.11. Rozvoj tradičních řemesel a 
drobného podnikání 

  Žadatel Projekt - název Celkové výdaje Požadovaná dotace 

Jiří Horvát, Nepomuk-Dvorec 
Montážní truhlářská dílna a 
pořízení formátovací pily 599 112,00 249 630,00 

Václav Ziegler, Spálené Poříčí 
Sklad nehořlavého materiálu a 
dovybavení kovárny 368 290,00 184 145,00 

Jan Krieg, Spálené Poříčí AUTOSERVIS 165 700,00 82 850,00 

  
1 133 102,00 516 625,00 

Pavel Motejzík 

Vtipy 
Lev a ostatní zvířátka se domluví, že v celém lese nebudou vůbec kouřit. Všichni souhlasili, a 

tak když se jednou lev vydá na procházku po lese a vidí zajíčka, jak poskakuje s fajfkou v 

ruce, úplně se zhrozí a začne zajíčkovi vytýkat: „Zajíčku, přeci jsme se všichni shodli, že se 

tady nebude kouřit a všichni souhlasili, i ty!" Zajíček típne fajfku a pokračuje dál. O týden 

později se zase lev jen tak prochází po lese a vidí za stromem někoho kouřit. Rozzlobí se, a 

když zjistí, že je to opět zajíček začne na něj křičet: „Zajíčku, sakra, co sem ti minule říkal, 

přeci jsme se na tom tak domluvili, tak už to laskavě nikdy nedělej ano?!" Zajíček jen típne 

fajfku a opět odskáče. Po několika týdnech, kdy nikdo neporušil domluvu, se lev prochází po 

břehu rybníka a najednou vidí zajíčka, jak uprostřed plave na kruhu a zase kouří fajfku. Tím 

se lev úplně vytočí a volá: „Zajíčku, kurňa, kolikrát ti to mám ještě opakovat, že jsme se 

všichni domluvili, že kouřit nebudeme?!!" A zajíček na to jen v klidu odpoví: „Jó, co vy jste 

si tam na souši domluvili, to nás ryby nezajímá."  

Ve tři hodiny v noci zazvoní profesorovi telefon, ozve se tichý hlas:  

„Probudil jsem tě?" 

„Hmmm, ano..." „ 

Tak to je dobře, protože já se ještě učím, ty hajzle!" 

  

Do lékárny přišel pán a tichým hlasem řekl: 

„Prosím intimní krém.“  

 Lékárník na to: „Nahlas!.“ 

 „Né na hlas, na přirození,“ odpoví pán. 
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POMŮCKA: otaru, uke 
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Turistický bulletin Prameny 

MAS sv. Jana z Nepomuku vydala v roce 2010 již druhý 

ročník turistického bulletinu Prameny, ve kterém najdete soubor 

čtyř ucelených balíčků (atraktivit regionu) i další tipy na výlety. 

Pokud Vás již nudí všemožné, a přesto ve výsledku do jedné 

shodné turistické brožurky, ve kterých se dozvíte, že v té obci mají 

tu kapličku a v tom městečku ten kostelík, zkuste si 

vzít do ruky tenhle bulletin, který vydala MAS za 

finanční podpory Plzeňského kraje a také místních 

významných podnikatelů, z nichž každý připravil 

pro bulletin svůj tip na výlet. Bulletin je k dostání 

v Infocentrech regionu a ke stažení na 

http://mas.nepomucko.cz/bulletin. Prameny Vás 

přesvědčí, že jižní Plzeňsko rozhodně nemusí být 

nudné, ba naopak: že stále je co objevovat, 

poznávat a prožívat. 

Pavel Motejzík 

 

Památníky, paměť svědomí, svědomí paměti 

První dokončený projekt v letošním roce je tu. V dubnu jsme úspěšně dokončili projekt 

„Památníky, paměť svědomí, svědomí paměti. Tento projekt byl zaměřen na rekonstrukci 

památníků obětem první a druhé světové války v obci Mladý Smolivec, Starý Smolivec, 

Dožice a Budislavice. Součástí tohoto projektu byla dobrodružně naučná hra „Zapomenutými 

místy do historie Smolivecka“, kterou jsme s našimi dětmi a mládeží absolvovali vloni 7. 8. 

2010, a která měla velký úspěch. Rekonstrukce zahrnovala u památníků novou kamennou 

podezdívku, nové oplocení, vyčištění, renovaci a hydrofobizaci pomníků, úpravu a ozelenění 

terénu v okolí. Rekonstrukce Božích muk obnášela osazení kamenného podstavce novým 

litinovým kříže a úpravu prostranství. Smírčí kříž, který byl stěžejní částí rekonstrukce 

historických objektů – památek, byl obnoven téměř do původní podoby. Původní kříž byl 

z jednoho kusu kamene, bohužel byl v 70. letech zničen a zbyla jen horní část kříže bez těla. 

Naší rekonstrukcí jsme kříži chybějící část nechali zhotovit novou a kříž jsme k tělu připojili. 

U kříže byly vysazeny dvě lípy a instalována lavička s informační tabulí, kde se dočtete něco 

o křížích obecně, ale i o historii kříže smoliveckého, která se s největší pravděpodobností váže 

k bitvě na Vraždě z 6. října 1620. O veškeré texty na informační tabule z historie či 

současnosti se postaral náš dvorní historik Karel Kabátník, kterému patří velký dík. 

Celkové náklady na projekt byly 800.164,-- Kč včetně DPH, dotace, kterou bychom měli 

obdržet ve výši 600.576,-- Kč. Leadrovskou dotaci získáme prostřednictvím MAS sv. Jana 

z Nepomuku, fiche 1 Obnova nemovitého dědictví regionu, z programu PRV, opatření 

Realizace místní rozvojové strategie. 

http://mas.nepomucko.cz/bulletin
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Věříme, že jsme touto rekonstrukcí zkrášlili části našich obcí a rozhodně jsme vzdali čest 

padlým hrdinům našeho území, kteří bojovali v I. a II. světové válce, a kteří za naše práva a 

životy položili životy své…. 

Čest jejich památce! 

 

Eva Kubová 

 

 

 

Smírčí kříž Starý Smolivec 

 

 

Budislavice 

 

Dožice 
Mladý Smolivec 

Boží muka Starý 

Smolivec 

 

Starý Smolivec 
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Rozhovory s lidmi z našich obcí 
Rozhovor s Romanem Štěpánkem z Budislavic: 

Víte proč se každý rok, 30. dubna, pálí čarodějnice? 

„Tak to vůbec netuším a ani se potom nepídím, proč se pálí 30. dubna.“ 

Jak dlouho pracujete, než dosáhnete správného výsledku - vysoké hromady 

obloženou dřevem a zakončenou postavou čarodějnice? 

„Tak na dřevo jsme šli jednou asi v 8 lidech a nakonec hranice měla 5,2 metru, takže 

dobrý.“ 

Jak se Vám letos líbilo pálení čarodějnic? 

„Myslím, že se pálení náramně vydařilo a splnilo to, co mělo.“ 

Slavil/a byste radši tento svátek v jiný den? 

„Tak na dni nezáleží, hlavně že je sranda.“ 

Uhlídali jste letos májku? 

„Májku jsme nedělali, tak jsme ji uhlídali v pohodě.“ 

Rozhovor s Lucií Hlinkovou z Radošic: 
Víte proč se každý rok, 30. dubna, pálí čarodějnice? 

 „Buď, aby nám nebyla zima, nebo je to oslava příchodu jara." 

Jak dlouho pracujete, než dosáhnete správného výsledku - vysoké hromady 

obloženou dřevem a zakončenou postavou čarodějnice? 

„Na vysokou hromadu se kupí dřevo a harampádí po celý rok, samozřejmě nic 

neekologického. Snažíme se, aby naše hromada byla co nejvyšší.  A čarodějnice?  No, 

jelikož v týdnu nemáme možnost se sejít a utvořit postavu čarodějnice, tak čarodějnici 

tvoříme 30. dubna. Většinou nám to zabere cca 2 hodiny. Snažíme se, aby naše 

čarodějnice byla co nejhezčí. A jelikož se nám to vždy povede, je nám líto ji upálit na 

hranici." 

Jak se Vám letos líbilo pálení čarodějnic? 

 „Na tento den se vždycky těším celý rok, takže to bylo, jak jsem očekávala, skvělé. 

Prase, pivo a povídání u ohně s kamarády, co víc si přát." 

Slavil/a byste radši tento svátek v jiný den? 

„V jiný den určitě ne, pálení čarodějnic prostě patří k 30. dubnu. Ale mohlo by to 

vždycky vycházet na pátek nebo na sobotu." 

Uhlídali jste letos májku? 

„Jasně, že jsme ji uhlídali, žádná totiž nebyla." 

Rozhovor s Lenkou Blovskou z Dožic: 
„Pálení čarodějnic jsme letos v Dožicích společně s dětmi slavili i formou her. 

Vyrobili jsme čarodějnici, kterou jsme společně s maminkami a dětmi tvořily asi 

hodinu, a vpodvečer jsme šli průvodem vesnicí až na hřiště, kde jsme ji dali na hranici. 

Poté děti šly stezku odvahy, kde na konci je čekal poklad, ve kterém měly děti mít 

sladkou odměnu, ale živá čarodějnice jim ho sebrala a ony musely si ho hledat. Svátek 

pálení čarodějnic se slaví posledního dubna a jiný den by to nebylo ono, to už k tomu 

patří, myslím, že se slaví s příchodem jara. Letošní pálení bylo pěkné, u nás si to užily 

nejenom děti, ale i rodiče. Májku, kterou zdobila děvčata, nám nikdo nepodřízl, takže 

jsme hlídali dobře. " 

Aneta Slavíčková, Karolína Černá 
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Na dotazníky v tomto čísle odpovídají fotbaloví útočníci. 



ČERVEN 2011  Číslo 9; ročník I 

11 

 

 

 

Členové projektové týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika 

Straková, Jiří Krejčík, Lída Voříšková a naši 

nejmenší. 


